
PROTOKÓŁ Nr XVII 
z obrad sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 grudnia 2007 r 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Mazur o godz.13.00 otworzył 

obrady sesji i po powitaniu jej uczestników , na podstawie listy obecności stwierdził , że w 

obradach sesji uczestniczy 15 radnych , co stanowi quorum pozwalające do podejmowania 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do 

protokołu. 

Ad.1.Sesja rozpoczęła się uroczystością nadania srebrnego medalu „ za zasługi dla  
         obronności kraju Państwu Marii i Tadeuszowi Jakubowiczom.   
Ad.2. Złożenie ślubowania przez radnego Adama Wronę. 
Ad.3.Zatwierdzenie porządku obrad. 
Ad.4.Przyjęcie protokołu z XV i XVI sesji. 
Ad.5.Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
Ad.6.Podjęcie uchwał w sprawach :  
a/ zmian w budżecie gminy na 2007 rok, 
b/ zmian do uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2007 , 
c/ ustalenia opłat za składowanie odpadów komunalnych na gminnym składowisku  
   odpadów  w Ciechanowicach,   
d/ przyjęcie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy.  
e/ ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów, 
f/„Programu współpracy gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi ,  
    podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami  
    jednostek samorządu terytorialnego na rok 2008” 
g/ uchwalenie budżetu gminy na 2008 rok, 
Ad.7. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Ad.8. 
Wnioski , sprawy różne 
Ad.9. 
Zakończenie obrad sesji. 
Ad.2.Złożenie ślubowania przez radnego Adama Wrona. 
Pan Adam Wrona, który został wybrany na radnego w dniu 16 grudnia 2007 roku złożył 

ślubowanie. 

Ad.3. 
Przyjęcie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnych o zgłaszanie zmian do przedstawionego 

porządku obrad. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zwrócił się do Rady Gminy o zdjęcie z porządku obrad pkt.5. porządku obrad dot. Informacji 

Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami, ponieważ w miesiącu 

styczniu planują przedstawienie informacji poszerzonej o wnioski, jakie wpłynęły do Wójta  , 

co pozwoli na roczne podsumowanie pracy Wójta i Przewodniczącego z prac między sesjami. 

Wnioskuje też o zdjęcie z punktu 6 pod „.e „ podjęcie uchwały w sprawie : ustalenia 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów uzasadniając prośbę dziwnym zachowaniem 

radnych w tym temacie i zwracając też  uwagę na to, że jeszcze się nic nie wydarzyło ,a już się 

ukazało w prasie. 

Ponadto w sprawie projektu uchwały dot : zgłoszenia kandydata na członka RIO we 

Wrocławiu poinformował, że projekt uchwały zostanie dostarczony radnym po ukazaniu się 

ogłoszenia o konkursie . 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał zgłoszone propozycje Wójta Gminy pod głosowanie , 

które w głosowaniu zostały przyjęte 13 głosami „za „ , 2 głosami „wstrzymującymi „ i 0 

głosów „przeciwnych”. 

Pan Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy  
Zwrócił się do radnych z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie :  

Przekazania w użyczenie Ochotniczej Straży Pożarnej i Sołectwu Świdnik nieruchomości 
niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Marciszów położonej w Świdniku 
oznaczonej numerem działki 106/3 o pow.0,50 ha , która była podejmowana na poprzedniej  

sesji jednak zapis brzmiał nieco inaczej , bo nie zawierał zapisu  o Ochotniczej Straży 

Pożarnej , co uniemożliwiłoby w zdobywaniu środków unijnych , ponieważ Rada Sołecka nie 

jest stowarzyszeniem. 

Propozycja Przewodniczącego Rady Gminy została przyjęta jednogłośnie. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Porządek obrad ze zmianami bez punktu 5 oraz 6 pod „e”,  został przyjęty jednogłośnie.  

 Ad.4. 
Podjęcie uchwał w sprawach :  
- projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy przypomniała o sygnalizowanych na posiedzeniach 

komisji zmianach , które mają nastąpić na obecnej sesji.  

Dokonała szczegółowego omówienia zmian w budżecie, po czym odpowiedziała na zadane 

zapytania radnych ;  

Radnemu  Adamowi  Ryżowskiemu w sprawie zmniejszonych dochodów o 300 tys  

za  niezapłacony podatek przez Gumitex w związku, z czym przekazano Gminie w zamian 

budynek .   

Radnej Czesławie Olejniczak w sprawie : braku  środków  na zakończenie prac przy drodze 

gminnej w Sędzisławiu, Wójt Gminy natomiast poinformował , że postara się, aby prace 

jednak zostały zakończone.  

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały , który po poddaniu pod 

głosowanie został przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie zmian do uchwały budżetowej Gminy Marciszów na rok  
  2007 
Pani Skarbnik Gminy poinformował , że dotyczy  to zmiany zał-11 do uchwały budżetowej , 

który stanowi limit wydatków zmienionej na poprzedniej i dzisiejszej sesji  , a dot. 

przebudowy i odbudowy drogi gminnej  w Marciszowie na ul. Polnej.  

Uwag i innych zapytań nie zgłoszono .  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały , który po poddaniu pod 

głosowanie został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : ustalenia opłat za składowanie odpadów komunalnych na  
  gminnym składowisku odpadów w Ciechanowicach. 
Pani Skarbnik Gminy przypomniała , że odbywały się  dyskusje na posiedzeniach komisji na 

powyższy temat i , że w dniu dzisiejszym odbył się przetarg na wyłonienie przewoźnika 

nieczystości stałych i płynnych z budynków administrowanych przez Gminę w czasie , 

którego za jego wywóz ustalono cenę za 1 m3  kwotę 73 zł , lokatorzy natomiast zapłacą 8,50 

zł od osoby. 

Zapoznała ze szczegółami strat w budżecie związanymi z tego tytułu. 

Radny Andrzej Mitczak 
Stwierdził w związku z powyższym , że najpierw powinna być znana stawka za składowanie , 

odpadów , a następnie powinien odbyć się przetarg , bo miałoby to wpływ na wysokość stawki  

tym bardziej , że  nie jest to wina mieszkańców, że jest taka wysoka stawka.  

Radny Janusz Banasiewicz 
 



 

-3- 

Poinformował , że w całym województwie stawka za wywożenie nieposegregowanych śmieci 

wynosi 75 zł . Poinformował, że 5 tysięcy  gmin w Polsce jest przygotowanych do segregacji 

tak, że nie jesteśmy w tym temacie odosobnieni.  

Pan Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
Uzupełnił w odpowiedzi , że produkuje się coraz więcej śmieci i są one coraz droższe, a cena  

ustalona  przez Wojewodę to kwota 75 zł w województwie , więc trzeba   coś z tym zrobić , 

dlatego po nowym roku należy się generalnie zabrać za śmieci na terenie gminy poprzez 

głównie ich segregację. Przypomniał też, że jako jedna z pierwszym w województwie 

jeleniogórskim wprowadziliśmy pojemniki na plastiki. 

Radny Adam Ryżowski   
Przypomniał ,że z przepisów  wynika , że to samorządy miały zająć się tą sprawą i nie ma, co 

winy zrzucać na Wojewodę , bo uważa , że w Polsce przespano ten temat, ale lepiej późno niż 

wcale, że zajęto się  segregacją, uważa , że samorząd  ma w tym ludziom pomóc , jednak 

dotychczas nie zrobiono nic w kierunku ochrony środowiska i należy szybko się tym tematem 

zająć.  

Również jest zdania  jak Pan Wójt Gminy żeby od nowego roku stopniowo tematem się 

zajmować i ludzi do tego przyzwyczajać. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały , która w 

głosowaniu 13 głosami „za „ , 2 głosami „wstrzymującymi” , 0 głosów przeciwnych przyjęła 

projekt uchwały , która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

- projekt uchwały w sprawie : przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania  
  ścieków na terenie gminy Marciszów. 
Uwagi i zapytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały , która została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

Pan Wójt Gminy podsumowując zwrócił uwagę na miesięczne opróżnienie całej sprawy 

spowodowanej nie podejmowaniem uchwały przez Radę i nie zapoznania się radnych z 

regulaminem , która stanowi załącznik do projektu uchwały. Bierze to jednak na siebie i 

zacznie działanie w tej sprawie. 

- projekt uchwały w sprawie : przekazania w użyczenia Ochotniczej Straży Pożarnej i  
  Sołectwu Świdnik nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy  
  Marciszów położonej w Świdniku oznaczonej numerem działki 106/3 o pow.0,50 ha. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , która w głosowaniu 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciła uwagę na brak w podjętej powyżej  uchwale  § o uchyleniu wcześniejszej uchwały. 

Uwaga  została w głosowaniu  przyjęta jednogłośnie i zastosowana w nowej  uchwale.  

- projekt uchwały w sprawie  : Programu współpracy gminy Marciszów z organizacjami  
  pozarządowymi , podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i  
  stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego na 2008 rok. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały, która została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przerwa  

Po przerwie. 

Ad.5. 
Uchwalenie budżetu na 2008 rok. 
a/ odczytanie projektu uchwały budżetowej. 
Pani Skarbnik Gminy  poprosiła radnych o naniesienie poprawek na projektach uchwał wraz z 

załącznikami dot. uchwalenia budżetu gminy na 2008 rok, które wystąpiły między 

posiedzeniami komisji. 
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Odczytała projekt uchwały budżetowej. 

b/ przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  o    
    projekcie budżetu gminy na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego  
    i objaśnieniami.    
Pani Skarbnik Gminy zapoznała radnych z treścią  uchwały Nr I-300/2007 z dnia 13 grudnia 

2007 roku składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie 

opinii  o przedłożonym przez Wójta Gminy Marciszów projekcie budżetu gminy Marciszów 

na 2008  rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. 

c/ przedstawienie opinii o prawidłowości prognozy łącznej kwoty długu gminy  
   Marciszów 
Pani Skarbnik Gminy zapoznała radnych z treścią uchwały Nr I-301/2007 z dnia 13 grudnia 

2007 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie 

opinii o prawidłowości prognozy łącznej kwoty długu gminy Marciszów. 

d/ przedstawienie opinii Przewodniczących Komisji lub Zastępców poszczególnych  
    komisji. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii poszczególnych komisji Rady. 

Czesława Olejniczak  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
Zapoznała z pozytywną opinią Komisji n/t projektu budżetu, która został wydana po 

szczegółowym jego przeanalizowaniu  wspólnie z panią Skarbnik Gminy. 

Janusz Banasiewicz Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej  
Poinformował o wydaniu pozytywnej opinii przez Komisję. 

Marian Dzik Wiceprzewodniczący Komisji Rolno Budżetowej  
Przedstawił w imieniu Komisji pozytywna opinię o projekcie budżetu gminy na 2008 rok. 

Zofia Siudak Przewodnicząca  Komisji Oświaty , Kultury, Sportu i Turystyki. 
Poinformowała o szczegółowym przeanalizowaniu przez Komisję projektu budżetu na 2008 

rok i pozytywnym jej  zaopiniowaniu..  

Projekt uchwały w sprawie : budżetu gminy Marciszów na rok 2008 poddany pod głosowanie 

został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad.6. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Nie zgłoszono.   
Pan Wójt Gminy  Stefan Zawierucha podziękował za przyjęcie budżetu zwracając uwagę , że   

jest on wykonany  na miarę  możliwości gminy i poinformował , że w dalszym ciągu będą 

przeznaczane środki na jej  rozwój.  

Zwrócił się do radnych, aby propozycje i ustalenia  zgłaszane na posiedzeniach komisji nie 

były przekazywane mediom , bo jest mu przykro, że  wokół jego osoby i podwyżki, jaka 

została zaproponowana ciągle  się coś dzieje  tym bardziej , że w ościennych gminach 

wójtowie i burmistrzowie  je otrzymują i nie ma z tego powodu  takiego zamieszania. Dodał , 

że tym bardziej jest mu przykro , że w  gminie dzieje się dużo , bo zmiany są rewolucyjne i  

daleko idące  i jest to, też   dzięki całemu zespołowi nie tylko Wójtowi. 

Odniósł się do sprawy WZWiK zapoznając ze szczegółami. 

Złożył gratulacje nowemu radnemu oraz życzenia noworoczne wszystkim. 

Ad.7. 
Wnioski , sprawy różne 
Radny Andrzej Mitczak 
Zasygnalizował brak potrzebnych lektur w bibliotekach na terenie gminy. 

Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowała, że  szkoła w b.r. otrzymała małą kwotę , bo 

850 zł dotacji na zakup nowych wprowadzonych do programu lektur , stąd taka sytuacja, 

proponując, aby na początku roku zakupić chociaż po kilka egzemplarzy brakujących nowych 

lektur. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty  Zofia Siudak rozmawiała z dyrektorami szkół , którzy 

jednak  nie zgłaszali  tego problemu.  

Pani Marta Jędrzejowska  kierownik referatu Oświaty poinformowała , że zostało złożone 

zamówienie przez bibliotekarzy na brakujące nowe lektury i zostały one już w większości 

dostarczone do bibliotek jednak z wydawnictwa jest informacja , że jeszcze nie wszystkie te 

lektury są już  dostępne ,  sytuacja w najbliższym czasie ma ulec zmianie i będą one 

dostarczane.   

Radny Adam Ryżowski  
Zwrócił się z prośbą o zakupienie uchwytów na flagi , flag i numeru na nowy budynek / 

świetlica w Wieściszowicach /. 

Radny Janusz Banasiewicz 
Zapoznał z propozycja koncepcji  studium ochrony przed powodzią zlewni rzeki Górny Bóbr, 

proponując radnym zapoznanie się z tematem,  ponieważ potrzebna jest opinia w trybie prawa 

wodnego. Sprawa został przekazana pani Marii Bych kierownikowi referatu rolnictwa. 

Innych spraw nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał życzenia świąteczne przesłane przez  Związek Gmin 

Wiejskich. 

Ad.8. 
Zakończenie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji  Przewodniczący  Rady Gminy dokonał 

zamknięcia obrad sesji. 

 

protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

Grażyna Dudczyk                                                                                                         

 insp.d/s Rady Gminy      

                                                                                                               Henryk  Mazur   


